
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   

 
 

 

PROTOKOLL  

   

 

DATO 15. og 17. februar 2021 

STED Videomøte på Teams  

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad,  

Arne Birkeland, Tor Jakob Reitan, Torben Knudsen, Kari 
Sofie Brøndbo Fiskum, Jens Sverre Knutsen, Elisabeth 
Michelsen i sak 6-11 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 
  



SAKLISTE: 
Sak 6/2021: Godkjenning av protokoll styremøte januar 2021 
Sak 7/2021: Retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon 2021  
Sak 8/2021: Bidrag til etablering av elektroniske anlegg for Stang- og felthurtigskyting  
Sak 9/2021:  Oppsummering fokusområde anlegg 2019-2020  
Sak 10/2021:  Rapport miljøpakkemidler 2020 og årsplan 2021  
Sak 11/2021: Skalerte figurer på 100/200 meter for Stangskyting  
Sak 12/2021: Ny kommunikasjonsstrategi  
Sak 13/2021: Coin til bruk i DFS  
Sak 14/2021:  Gjennomføring av Langtidsplan 2021-2024  
Sak 15/2021: DFS koronavettregler  
Sak 16/2021: B-sak: Lønns- og stillingsplan for Skytterkontoret 
Sak 17/2021: B-sak: Personalhåndbok for Skytterkontoret  
 
 
Meldingssaker 
1. Status LS 2021 Elverum  
2. Status LS 2022 Bodø  
3. Status LS 2023 Voss  
4. Status LS 2024 Steinkjer 
5. Status Oslo-prosjektet  
6. Status prosesser med Miljødirektoratet   
7. Anbefalinger fra ECHA vedrørende bruk av bly i ammunisjon  
8. Status endringer i våpenloven og ny våpenforskrift  
9. Forsvarsdepartementet – tilskuddsbrev 2021  
10. Forsvarsdepartementet – Brev og rapport fra tilsyn  
11. Svar på søknad om bruk av restmidler fra 2020  
12. Tidsplan for arbeid med nasjonalt mesterskap innendørs  
 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 6/2021 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollene for styremøter 21. januar og 3. februar 2021 enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 7/2021 
Sak: Retningslinjer for DFS Frifond organisasjon 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i sak 
2/2020.  
 
DFS søkte om midler til Frifond 2020 med 2018 som grunnlagsår. DFS fikk tildelt 5 125 052, 
ca. 400 000 mindre enn i 2019. Rest og tilbakebetalinger fra 2019 utgjorde kr. 108 288.   
Totalt fikk 487 skytterlag tildelt midler for 2020, som er 11 mindre enn i 2019. Nedgangen er 
i all hovedsak relatert til at skytterlagene ikke registrerer innbetalt medlemskontingent i Mitt 
DFS, som er et absolutt krav. DFS har gjennom informasjon i flere kanaler presisert hvor 
viktig det er å registrere medlemmer som «Fullt betalt» i Mitt DFS.  Administrasjonsdelen på 
5 % utgjorde kr. 256 253. 
 
Ved søknadsfristens utløp var det registrert 14.052 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 517 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2019 er dette ca. 1.000 færre medlemmer og 25 færre lag. 
Hvis vi ser på potensialet for Frifond-midler dersom alle hadde hatt minst kr. 50 i kontingent 
og registrert de som betalt i Mitt DFS er det 750 lag med minst 5 medlemmer eller mer 
under 26 år, og totalt 25.157 medlemmer under 26 år. 
 
LNU har gjennomført den årlige revidering av retningslinjene i desember 2020. Det er ikke 
gjort endringer som har betydning for våre retningslinjer.  
 
Administrasjonens drøfting 
DFSU har vurdert om det skal gjøres noen endringer i DFS sine retningslinjer punkt 5 knyttet 
til aktivitet. Det ble gjort noen endringer i fjor, og det er fornuftig å fortsette med samme 
reglene i år.  
 
LNU innskjerpet i fjor krav til dokumentasjon av innbetalt medlemskontingent. Kontingent-
innbetaling skal kunne spores tilbake til det enkelte medlemmet. For skytterlag som benytter 
seg av tilbudet om sentral innkreving av medlemskontingent har Skytterkontoret den 
nødvendige dokumentasjonen. Skytterlag som ikke bruker sentral 
medlemskontingentkjøring fra Skytterkontoret må dokumentere innbetalt 
medlemskontingent i grunnlagsåret, og sende medlemslisten (signert av leder eller to 
styremedlemmer) til DFS sammen med årsrapporten for bruk av tildelte midler. Fra og med 



grunnlagsåret 2019 er dette lagt inn i skytterlagenes årsrapport. Det er utfyllende 
informasjon om regler og retningslinjer på vår hjemmeside.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2021 

Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i 
Norges Skytterstyre i sak 7/2021 den 15.2.2021. Krav og retningslinjer fra LNU vil i 
tilfelle motstrid være bestemmende.  
 

1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 
 
Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Mellomliggende lag (skyttersamlag). 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital. 
- Ulovlige rusmidler, alkohol og tobakk. 
- Utenfor Norge eller til å finansiere sentralleddets aktiviteter. 

 
2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Ved bruk av familiemedlemsskap teller hvert 
medlem som individuelt medlem. Kontingenten for familiemedlemmene skal til 
sammen ikke være mindre enn 100 kroner. 

• Medlemskontingent må være generert og deretter registrert som «Fullt betalt» i Mitt 
DFS, og kunne dokumenteres. Medlemsregistreringen i Mitt DFS må minst inneholde 
navn, fødselsår og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. Leder i ungdomsutvalget må være registrert med vervet under 
Utvalg/Verv under VK-skytterlag. 

• DFS skal ha mottatt rapport fra skytterlagene på bruk av fjorårets tilskudd før årets 
tilskudd utbetales til skytterlagene. Rapporten levere på eget skjema i Mitt DFS innen 
1. oktober året etter tilskuddsåret.  
 
 
 

https://www.dfs.no/verdt-a-vite/okonomi/frifond/frifondmidler-viktig/


4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 
a) Driftsstøtte - grunntilskudd 

i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter punkt 3 om støtte. 
ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 

støtteberettiget lag etter punkt 4.a.i. 
 

b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter punkt 4.a.i. 
i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne i 

en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 
ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller yngre 

ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i 
Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. Midlene kan kun benyttes til aktiviteter eller utstyr som er oppgitt i lista 
under, ikke til f.eks. skyteskole, Skytingens Dag eller premier. 
 
Aktiviteter og utstyr som midlene kan benyttes til: 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Instruksjonsmateriell, brosjyrer eller annet som skal benyttes i opplærings-

sammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, inkludert 

ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 
normalt svar på søknaden i juni.  
 
Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter punkt 3 og fordelingsnøkkel i punkt 4.  



DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene når DFS sentralt har fått tildelinga 
fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema fordeles likt på 
lag som har akseptert tildelinga.  
Utbetaling av midlene skjer normalt medio oktober, og senest innen 31. desember i 
tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha benyttet midlene innen 1. oktober i året etter 
tilskuddsåret.  
 
7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema innen 1. oktober året etter 
tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av tildelte midler. 
Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales.  
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 
tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Kontroll 
Skytterlagene skal gjennom innsending av rapport bekrefte at de har brukt opp fjorårets 
støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte.  
 
Skytterkontoret kontrollerer at midlene er brukt iht. retningslinjene. Ikke godkjente og 
ubrukte midler tilbakekreves fra skytterlagene.  
 
9. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 
Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant 
alle søkere. 
 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 8/2021 
Sak: Bidrag til kjøp av elektronisk felthurtigmateriell 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og kap 13 

 
Gjeldene vedtak og innstillinger:  
Feltutvalget drøftet i utvalgssak 32/2020 et innspill om innføring av et forbud mot bruk av 
stålmål i DFS. Utvalget fremmet i den sammenheng følgende uttalelse til Norges 
Skytterstyre:  

«Feltutvalget er bekymret for at et forbud mot stålskiver særlig vil gå utover aktiviteten i   

felthurtig. Utvalget ber DFS vurderer å styrke tilbudet om bidrag fra DFS til særlig anlegg for 
denne disiplinen. Et eventuelt forbud bør ha en lengre overgangsordning og følge 
langtidsplanperioden slik at det tidligst trer i kraft fra 1. januar 2025.»  

Norges Skytterstyre drøftet saken i sitt siste møte i 2021 (sak 126/2020). Følgende vedtak 
ble gjort:  

1. «Norges Skytterstyre forutsetter at all skyting, også mot metallmål, skjer innenfor 
gjeldende skytebaneinstruks og sikkerhetsbestemmelser.   

2. Det innføres forbud mot bruk av metallmål på skytebaner som driftes av skytterlag 
tilknyttet Det frivillige Skyttervesen, med virkning så snart som mulig, og senest fra 1. 
januar 2025.  

3. Det søkes å forsterke støtteordningene for innfasing av elektronisk målmateriell, 
særlig for felthurtigskyting».    

Gjeldende bidragsordning: 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 110/2016, som et ledd i satsningen «feltåret 2017», å 
innføre egne bidrag til etablering av permanente anlegg for feltdisipliner.  
Ordningen er todelt med ett bidrag til anlegg for feltskyting - primært grovfelt, og et felles 
bidrag for anlegg til Stang- og/eller felthurtigskyting. For hver av de to sektorene er bidraget 
20% av investeringskostnadene, maksimalt 50 000 kr pr skytterlag.  
Dette er en ordning som er videreført de påfølgende år finansiert gjennom tildelte 
øremerkede midler fra FD.  
 
Pr 1. januar er det 29 skytterlag som har mottatt bidrag til etablering av permanente anlegg 
for Stang- og/eller felthurtig. Det er utbetalt tilskudd fra DFS på til sammen ca. 1. 09 
millioner, med en total investering i skytterlagene på ca. 9 millioner.   
 
Det er 25 skytterlag som har mottatt tilskudd til etablering av permanente anlegg for 
feltskyting. Tilskuddet fra DFS er samlet på ca. 760 000 kr der de samlede investeringer i 
skytterlagene beløper seg på ca. 4,8 millioner.  
 
DFS er årlig fra 2018 tildelt ca. 300 000 kr i prosjektmidler fra FD som skal gå til bidrag til 
denne type permanente anlegg. I 2020 har DFS imidlertid utbetalt slike tilskudd på til 



sammen ca. 650 000 kr. Dette ved at ubenyttede midler som et resultat av redusert aktivitet 
under korona-pandemien er blitt omdisponert.  
 
Administrasjonens drøfting 
Utfordringen i denne saken ligger i at for å kunne skyte felthurtig må det benyttes mål som 
responderer svært raskt, en respons som skytteren selv bør kunne observere. Det finnes pr i 
dag gode alternativer til stålmål. Kongsberg Target Systems AS, Megalink AS eller El Score AS 
(Sius) tilbyr alle elektronisk skivemateriell spesialutviklet for felthurtigskyting, utfordringen 
er at dette er relativt kostbart i anskaffelse.  
 
Felthurtig er allerede i dag en øvelse med begrenset oppslutning der det i tillegg i mange 
regioner er mangelfullt med moderne elektroniske anlegg for trening og konkurranser. Det 
er derfor viktig å bidra med stimulerende tiltak som motiverer for anleggsutvikling for denne 
øvelsen. 
 
For å ha et bedre grunnlag for å vurdere nivå på tilskudd fra DFS er det innhentet priser på 
anlegg for felthurtigskyting slik: 
 
 KTS: Enkelt anlegg 260 000 kr, duellanlegg 500 000 kr. 
 El Score: Enkelt anlegg 250 000 kr, duellanlegg 470 000 kr. 

 
På samme måte som for felthurtig er det viktig med anlegg som kan benyttes til Stang-
skyting, men her finnes det bedre alternativer. Det er ikke noe i veien for å benytte 
eksisterende skytebaner for baneskyting på 100 og 200 m. Det er i den sammenheng et 
alternativ å utvikle og approbere skalerte Småen og ¼ figurer med tilpasset størrelse til slikt 
bruk. For skytterlag som ønsker å etablere et eget anlegg for Stangskyting er investeringene 
på generelt grunnlag noe lavere enn sammenliknet med for felthurtig.  
 
Det er ikke ønskelig å redusere tilskuddsordningen til permanente feltanlegg. Det sett i lys av 
stadig økende begrensinger i muligheter for feltskyting begrunnet i miljø- og støymessige 
forhold, samt ikke minst gradvis redusert tilgang på egnet terreng. Derfor er etablering av 
permanente anlegg for feltskyting viktig for å kunne sikre denne øvelsens framtid særlig i de 
mer tettbebygde regioner av landet.  
 
For å motivere skytterlagene ekstra til anleggsutvikling for felthurtigskyting vil størrelsen på 
bidraget fra DFS være en viktig påvirkende faktor. Innledningen på året 2021 med redusert 
virksomhet grunnet spredningsbegrensende tiltak knyttet til Covid-19 gjør at planlagt 
aktivitet blir utsatt, endret eller avlyst, noe om også betyr at en del av tildelte prosjektmidler 
fra FD ikke vil bli benyttet som tiltenkt.  
 
FD har i den sammenheng åpnet for at midler som ikke blir benyttet kan søkes omdisponert. 
Under forutsetning av at en slik søknad blir innvilget vil det i 2021 kunne gis et betydelig 
høyere tilskudd til etablering av permanente anlegg for felthurtigskyting. En slik søknad til FD 
vil i tillegg kunne argumentere med de miljømessige fordeler en overgang fra stål til 
elektroniske skiver vil medføre.  
 



Ved fastsetting av tilskudd fra DFS må det være innenfor regelverket for tildeling av 
spillemidler til kjøp av utstyr som er maksimalt en tredel av kostandene begrenset oppad til 
300 000 kr. Høyeste sats for investeringer i utstyr er 33 % av 300 000 kr, noe FD trolig vil 
sette som krav ved tildeling av prosjektmidler. Med det som utgangspunkt foreslås 
tilskuddet fra DFS å være 33 % av kostnadene, maksimalt 100 000 kr.  
 
I 2021 kan det være rom for tilsvarende egen ordning for anlegg til stangskyting også, men 
det bør i så fall være med forbehold om prioritet til felthurtiganlegg om midlene ikke 
strekker til. DFS er for 2021 allerede tildelt 300 000 kr i øremerkede bidragsmidler. Ved 
omdisponering av eksempelvis 700 000 kr blir bidragspotten på hele 1 million kr som kan 
benyttes som tilskudd til anleggsutvikling for feltdisipliner i 2021.  
 
For 2022 vil administrasjonen foreslå å øke søknadsrammen om prosjektmidler til FD, slik at 
tilskuddsordningen for felthurtiganlegg kan videreføres tilsvarende som for 2021. Prosentvis 
andel bidrag søkes økt fra 20 til 33 % med begrunnelse i at det innføres et forbud mot 
stålmateriell, og at egeninnsats ikke er medregnet i bidragsgrunnlaget.   
 
Feltutvalgets innstilling:   
Utvalget anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag. 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:   
DFS søker FD om omdisponering/bruk av restmidler fra 2020 for inntil 700 000 kr i 2021 slik 
at disse kan benyttes til å styrke bidragsordningen til etablering av permanente anlegg for 
felthurtigskyting og Stangskyting. I tillegg søkes om endring av bidragssatsen fra 20 til 33 % 
for tildelte øremerkede prosjektmidler for 2021. Under forutsetning av at søknaden innvilges 
styrkes bidragsordningen i 2021 slik: 
 
 Bidrag til felthurtiganlegg i 2021: 33 % av kostnader, maksimalt 100 000 kr. 
 Bidrag til Stanganlegg i 2021: 33 % av kostnader, maksimum 100 000 kr. 

 
Ved mangel på bidragsmidler prioriteres anlegg til felthurtig foran anlegg til Stangskyting.  
Ordningen har ikke tilbakevirkende kraft, men lag som har fått tilsagn i 2021 kommer inn 
under ordningen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 9/2021 
Sak: Oppsummering fokusområde anlegg 2019-2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre orienteres herved om gjennomføringen fokusområde anlegg i perioden 
2019-2020, herunder gjennomføring av sikkerhetskontroll på alle utendørs skytebaner.  
 
Orientering om fokusområde anlegg. 
Langtidsplanen 2016-2020 inneholdt følgende punkter om anleggsutvikling: 

4.1 Anleggsutvikling  
Mål: Sikre en desentralisert skytebanestruktur over hele landet innenfor en rimelig 
reiseavstand.     
Strategi: Alle utendørs skytebaner er viktig for organisasjonen. Anleggene skal 
opprettholdes og videreutvikles gjennom aktive skytterlag og tilgang på sentral 
teknisk/juridisk spisskompetanse.  
 
Tiltak:   

a. Sikre ressurser og tilgang på sentral teknisk og juridisk bistand med 
spisskompetanse.  

b. God kontakt mellom skytterlag og respektive kommuner.  
c. Alle nyanlegg skal tilfredsstille krav til sikkerhet og miljø.  
d. Bidra til å sikre skytebaneanlegg i større byer.  
e. Trygghet og trivsel på skytebanen i sentrum!  
f. Revidere anleggsveileder for bygging av innendørs skytebaner.   
g. Etablering av faste felt, Stang- og felthurtigarenaer med elektronisk målmateriell i så 

mange samlag som mulig.   

4.2 Miljø og sikkerhet  
Mål: Sikre at skytebanene tilfredsstiller krav til miljø og sikkerhet, og gir skyttere og 
publikum gode opplevelser.   
Strategi: Innføre gode og enkle system for årlige rapporteringsrutiner og internkontroll med 
fokus på skytebanesikkerhet og miljø.  
 
Tiltak:   

a. Regionale skytebanekontakter skal være førstelinjekontakt for samlagenes 
skytebanekontakter, med spesielt ansvar for oppfølging av skytebanesikkerhet 
og rapportering via skytebaneregister.  

b. Skytterlagene skal gjennom årlige sikkerhetsinspeksjoner sikre at skytebanene til 
enhver tid oppfyller gjeldende sikkerhetskrav.  

c. Alle anlegg skal i løpet av planperioden ha gjennomgått sikkerhetsinspeksjon i 
samarbeid med skytebanekontaktene.  

d. Etablere elektronisk rapporteringssystem tilknyttet skytebaneregisteret.  
e. Aktiv bruk av Miljøpakkemidler for å redusere utslipp av støy og eventuelt annen 

forurensing.  



f. Arbeide for egen statlig finansiering av saneringstiltak på sivile skytebaner.   
g. Gjennomføre fokuskampjaner om sikkerhet på skytebanen.  
h. Utarbeide hefte med retningslinjer for vedlikehold og renhold av innendørsbaner.  

Basert på langtidsplanen og styresaker som har vært til behandling har man fokusert mest på 
følgende punkt i denne rapporteringen om utviklingen i anleggssektoren: 
 

• Sikkerhetsinspeksjoner på samtlige utendørs skytebaner.  
• Utvikling av skytebaneregister, herunder etablering av digitalt rapporteringssystem 

for ekstern og intern sikkerhetskontroll.  
• Erfaringer med ordningen med regionale banekontakter. 
• Etablering av faste felt, Stang og felthurtigarenaer med elektronisk målmateriell i så 

mange samlag som mulig. 
• Revidert anleggsveileder for bygging av innendørs skytebaner. 
• Utarbeidelse av en orientering om renhold og vedlikehold på innendørsbaner.  

 
Generelt 
I den toårige fokusperioden for anlegg har man aktivt brukt skytebanekontaktordningen som 
en ressurs til å gjennomføre sikkerhetskontroller. Skytebanekontaktene har gjennomført en 
formidabel jobb, og det ble gjennomført sikkerhetsinspeksjon på ca. 95 % av banene. Dette 
er spesielt bra tatt i betraktning av at koronasituasjonen.  
Det har blitt satt av ekstra midler til etablering av elektroniske Stang- og felthurtigbaner, som 
også Forsvarsdepartementet støtter gjennom prosjektmidler. Det er også blitt tildelt 
tilstrekkelige økonomiske midler til utvikling av skytebaneregisteret, og til kursing av 
skytebanekontakter. Det generelle inntrykket er at fokuset som ble satt på anlegg i denne 
perioden har vært nødvendig og vellykket.   
 
Det er etablert ca. 30 nye Stang- og felthurtiganlegg med elektronisk målmateriell. 
Sikkerhetskontrollene er langt på veg fullført. Skytebaneregisteret er fortsatt under utvikling, 
men også dette begynner å få en tilfredsstillende status. Norges Jeger- og Fiskerforbund 
ønsker å inngå samarbeid om bruk av registeret, og vil fra 2021 registrere alle sine baner der.  
 
Langtidsplanen 2016-2020 for anlegg er oppfylt. Arbeidet med egen renholdsveileder er i 
sluttfasen, og blir et utfyllende supplement til ny anleggsveileder for innendørs skytebaner. 
Her har også Arbeidstilsynet kommet med innspill.  
Foreløpig gjenstår det litt for å ha klar en optimal rapportering og oversikt over status på 
sikkerhetskontroller i skytebaneregisteret. Dette har vært fortløpende utviklet etter 
erfaringer fra gjennomførte kontroller og ønsker fra skytebanekontaktene. 
 
Anleggsveilederen for bygging av innendørs skytebaner er nylig lagt ut på nett. Den nye 
veilederen erstatter den tidligere fra 2007. 
 
Nedenfor følger en beskrivelse av de mest konkrete tiltakene som har blitt jobbet med: 
Skytebaneregister 
Skytebaneregisteret har vært under fortløpende utvikling siden etableringen for noen år 
tilbake. Den siste tilpasningen går konkret ut på at man har lagd rapporteringsløsning for 
utførte sikkerhetskontroller, både eksterne og interne. Det siste som gjenstår, er å gjøre det 



mulig for samlagene å enkelt få en oversikt over utførte sikkerhetskontroller i eget samlag, 
og at administrasjonen og andre kan ha en oversikt nasjonalt.  
 
Denne funksjonaliteten er under utprøving, og forventes å være klar ganske snart.  
Norges Jeger- og Fiskerforbund ønsker et samarbeid med bruk av skytebaneregisteret. 
Avtalen er klar til signering, og oppstart av samarbeidet kan starte relativt raskt etter det.  
 
Etablering av faste Stang og felthurtigbaner i så mange samlag som mulig 
Støtteordningene som ble innført i 2017 har initiert utbetaling til 28 anlegg. Det 
ble imidlertid allerede fra 2010 åpnet for utbetaling av ekstraordinære bidrag. 4 anlegg fikk 
tilskudd før 2017. Det er også etablert anlegg som er selvfinansiert, eller i kombinasjon med 
støtte fra spillemiddelordningen eller andre. Det er derfor rimelig å anta at tilbudet 
siden 2010 er forbedret med ca. 40 nye anlegg. I langtidsplanperioden er det utbetalt 
tilskudd fra DFS på til sammen ca. 1,1 millioner kroner, med en total investering i 
skytterlagene på ca. 9 millioner.   
 
I tillegg kan nevnes at 25 skytterlag har mottatt tilskudd til etablering av permanente anlegg 
for feltskyting. Tilskuddet fra DFS er samlet på ca. 760 000 kr der de samlede investeringer i 
skytterlagene beløper seg på ca. 4,8 mill. kroner.  
 
Konklusjonen er at satsningen har vært vellykket, og blir videreført. Det er rimelig å anta at 
kjøp av målmateriell har medført at man enten avviklet bruk av metallmål, eller etablert et 
nytt tilbud, hvor man i begge tilfeller nå benytter elektroniske skiver. Uansett er dette en 
ønsket utvikling, som vi tror vil fortsette med en ev. styrket bidragsordning. 
 
Utarbeidelse av ny anleggsveileder for innendørsbaner og renholdsveileder 
Det har blitt utarbeidet en ny anleggsveileder som er offentliggjort i januar 2021. Formen på 
den nye veilederen er justert noe basert på erfaringene med å utarbeide veilederen for 
utendørs skytebaner for Kulturdepartementet. I denne veilederen er det nå henvisning til 
renholdsveilederen, som gir råd om renhold og vedlikehold med tanke på helse og miljø.  
 
Renholdsveilederens hovedmål er å bevisstgjøre lagene på hvordan de kan minske risikoen 
for tungmetalleksponering på innendørs skytebaner. Forløperen kommer fra Danmark, og 
ideen til den norske renholdsveilederen er hentet fra erfaringsutvekslingen mellom de 
nordiske landene. Besøkene i Danmark og kunnskapen de har delt, har vært svært nyttig for 
dette arbeidet. Arbeidstilsynet har etter eget initiativ også kommet med innspill i prosessen.  
 
Anleggsveilederen er oppdatert med tanke på anbefalinger omkring ventilasjon. De siste 10 
årene har anleggsavdelingen samlet mye erfaring om ventilasjonsutforming.  
Nå er veilederen oppdatert med det siste man innehar av kunnskap om ventilasjons-
utforming med mer. Den nye veilederen er selvsagt fortsatt i samsvar med 
sikkerhetsforskriften for skytebaner. Forskriften er ikke endret siden 1988, men veilederen 
beskriver en utforming som oppfyller forskriften og i tillegg beskriver den mer utfyllende råd 
og anbefalinger til byggeprosessen med mer. Anbefalinger om utforming med tanke på 
renhold er et vesentlig punkt som er forsterket og som suppleres med en egen renholds-
veileder. Utforminger med rene og skitne soner for å unngå eksponering av tungmetaller til 
mat og på andre måter til øyne og munn er beskrevet.  



 
Renhold og anleggsutforming henger her tett sammen for å oppnå den beste forebyggende 
effekten mot potensielt skadelig eksponering. Det er nå også presisert at denne veilederen 
gjelder kun 15 meter skytebane for rifle kaliber 22 LR. Erfaring har vist at mange har trodd at 
veilederen gjaldt innendørs skytebaner generelt.  
 
Erfaringer med innføring av ordningen med regionale banekontakter 
Siden innføringen av ordningen med regionale banekontakter har det vært jevn dialog med 
dem som besitter disse vervene om hvilke oppgaver det var ønskelig at de følger opp, og 
hvordan man skal organisere samarbeidet med samlagenes banekontakter.  
 
Allerede på et tidlig stadium var tilbakemeldingene fra de regionale banekontaktene at 
arbeidet med skytebanesikkerhet var noe de anså som viktig, og noe de ønsket å fokusere 
på. I tillegg til at sikkerhetsarbeidet er svært viktig er det også konkret og tydelig i sin form.  
 
Banekontaktene har da mer konkrete oppgaver å forholde seg til enn ved andre generelle 
anleggssaker, som enten kan innebære juridiske problemstillinger eller kompliserte 
arealplanmessige forhold. De sistnevnte sakene krever som oftest spesialkompetanse, og må 
derved uansett håndteres av ansatte i administrasjonen.  
 
Gjennomføringen av sikkerhetsinspeksjonene på nasjonalt plan har gjort at de regionale 
banekontaktene har fått en mer sentral rolle enn de ellers ville hatt. I samtaler med den 
enkelte er det gjennomgående at de selv anser å ha vært pådrivere for at samlagenes 
banekontakter kommer i gang og at de blir litt tryggere i rollen. Mange har hatt nytte av at 
regionale banekontaktene har støttet dem. Støtten er toveis, både faglig og en viktig 
erfaringsutveksling. Samlagenes skytebanekontakter vil ha en et nærmere forhold til den 
som har ansvaret i en region, enn om de må rapportere direkte til organisasjonen sentralt. 
Samlet sett har dette vært helt avgjørende for gjennomføring av sikkerhetsinspeksjoner over 
hele landet. 
 
Alle skytebanekontaktene vil også i fremtiden ha en viktig rolle i å få skytterlagene til å selv 
følge opp sikkerhetsarbeidet. Når oversikten over utførte sikkerhetskontroller fullføres i 
skytebaneregisteret, vil samlagenes oppfølging av hvilke lag som loggfører sine egne 
sikkerhetskontroller bli særdeles viktig. De regionale banekontaktene vil også ha en viktig 
rolle i denne oppfølgingen.  
 
Etablering og utvikling av skytebaneregisteret er også vesentlig for hvordan banekontaktene 
kan følge opp arbeidet med de enkelte skytterlag. At registeret nå utvikles slik at 
organisasjonen kan danne seg en bedre oversikt over anleggssituasjonen er av stor 
betydning for fremtiden. Spesielt på miljøsiden. At vi har ordningen med både samlagenes 
og regionale banekontakter som kan hjelpe organisasjonen med å bedre denne kontrollen, 
styrker utvilsomt organisasjonen på en måte som ikke er tilsvarende for de andre 
skytterorganisasjonene.  
 
Skytebaneregisteret har også bidratt til at skytebanekontaktene har et konkret 
arbeidsverktøy som de skal oppdatere og kontrollere kvaliteten på. Inntrykket er at det 
forsterker og tydeliggjør viktigheten og profesjonaliteten rundt sikkerhetskontrollene.  



 
Gjennomføring av sikkerhetskontroller 
Sikkerhetskontrollene er i stor grad fullført. Der kontroller ikke er fullført, skyldes det 
hovedsakelig utsettelse pga. oppblomstring av smitte i høst. Planlagt ekstra støtte fra 
administrasjonen ble utsatt i Troms og Nord-Vestlandet. Ikke utførte inspeksjoner planlegges 
fullført så snart som mulig. 
 
Det er utført 715 eksterne kontroller av skytebanene. Ved uthenting av utførte kontroller i 
skytebaneregisteret er det ført til sammen 504 eksterne kontroller i 2019 og 2020. Ved en 
ringerunde til regionale banekontakter og noen av samlagenes banekontakter kom det frem 
at noen lå litt etter i føringen i registeret. Dette og skytterlagenes føring av intern 
sikkerhetskontroll vil prioriteres i tiden fremover. Her vil banekontakter og samlagsstyrene 
bli kontaktet for å sette et fokus på og informere lagene om mulighetene som ligger i bruk av 
skytebaneregisteret, og viktighetene av å ha rutiner for å føre egenkontroll. Vi tenker også å 
sette opp et webinar med dette som tema. 
 
Gjennomføringen av sikkerhetskontroller har utvilsomt bidratt til en forbedret sikkerhets-
situasjon. En del baner har fått anbefalt midlertidig stengning inntil utbedringer er utført. 
Det er også tilfeller hvor man har avviklet bruk av enkeltvise baner på anlegget. 
 
Viser for øvrig til tidligere statusrapporteringer i styresaker fra 2020. Den største effekten av 
kontrollene er at man har fått en bevisstgjøring rundt oppdaterte baneinstrukser, og at man 
også er gjort kjent med sjekklisten for sikkerhet. Det tilkommer selvsagt også det faktum at 
det som følge av kontrollene er utført en hel del utbedringer på mange baneanlegg.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens oppsummering av fokusområde anlegg 2019-2020 tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 10/2021 
Sak: Miljøpakkerapport 2020 og årsplan 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og 13 

Ja 
Norges Skytterstyre orienteres herved om gjennomførte prosjekter i 2020. 
 
Kort orientering om prosjekter: 
DFS fikk miljøpakkemidler til to prosjektet i 2020, Lierne og Sem. 
Tiltaket i Sem medfører god støydemping. I Lierne er 3 skytebaner med støyproblem avviklet 
og ny bane etablert. I Sem har enkeltboliger en støyforbedring på 5-10 dB, som oppleves 
som en halvering av støynivået for der forbedringen er best. Det er heller ingen boliger 
innenfor rød støysone etter tiltak.  
 
Begge prosjektene er per 19. januar avsluttet. Det gjenstår oppmåling av bygget for å få 
innvilget ferdigattest i Sem.   
 
Prosjekter 2020: 
Sem: 
Prosjektet i Sem gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 10 dB for mest utsatte 
bolig. 15-17 boliger ligger i dag innenfor gul støysone, hvorav 2 også ligger i rød støysone. 
Høyeste nivå i dag er LAFmax 80 dB.  
 
Etter tiltak synker høyeste nivå til LAFmax 70 dB og 8-10 boliger ligger gul støysone. Bygging av 
nye 100 m og 200 m standplasser for henholdsvis 8 og 10 skyttere. Det foreligger kun behov 
for å erstatte standplasser med nye støydempede bygg for å oppfylle behovet for 
støyreduksjon.  
 
Lierne: 
Prosjektet i Lierne medfører at tre baner legges ned og erstattes av én bane. Kvelia, Sørli og 
Norli skytterlag har slått seg sammen til Lierne skytterlag. De gamle banene gir mye støy til 
nabobebyggelse. Til sammen var om lag 5 boliger i rød støysone og mer enn 20 i gul 
støysone. Mest støyutsatte bolig i eksisterende situasjon har LAFmax 88 dB.   
 
Ingen støyfølsom bebyggelse i støysonene til den nye banen. Det planlegges 8 skiver på 
100m og 6 skiver på 200m.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Oversikt over prosjektene i 2020: 

Kostnader med prosjekter inkl. mva.: 

Lierne: 

Kontraktssum:  kr 2 247 228,-         

Sem: 

 Kontraktssum: kr 2 860 445,- 

Administrativt: 

Teknisk bistand anbudsdokument, kontrakter og oppfølging, reisekostnader kr 495 677,- 

Sum kostnader: kr 5 603 350,- 

Sum budsjett: kr 5 780 000,- 

Restmidler overføres til 2021 kr 176 650,- 

 
Orientering om prosjekter planlagt i 2021 
Falken (Troms): 
Prosjektet hos Falken skytterlag gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 10 dB 
for mest utsatte bolig. 17 boliger ligger i dag innenfor gul støysone. Høyeste nivå i dag er 
LAFmax 73 dB. Etter tiltak synker høyeste nivå til LAFmax 65 dB og 0 boliger ligger gul støysone. 
Ombygging med nye båsvegger og støyisolasjon på100 m og 200m standplasser for 
henholdsvis 10 og 15 skyttere. 
 
Prosjektet hos Falken skytterlag medfører at ingen boliger blir liggende i støysonen etter 
tiltak. På grunn av noen uavklarte forhold kan det bli forskyvning av oppstartsår. I så fall vil 
Skjelstadmark eller Mostadmark i Trøndelag erstatte dette prosjektet i 2021. 
 
Begnadalen (Valdres): 
Prosjektet Begnadalen utgår inntil videre. Årsaken er at kommunen har krevd 
reguleringsplan, fordi man måtte flytte standplassene internt på området. Dette er 
kommunen for så vidt i sin fulle rett til å gjøre, men man kunne innvilget dispensasjon i er for 
så vidt noe kommunen er i sin fulle rett til å kreve i denne saken. Men det kan virke noe 
urimelig siden ombyggingen tross alt et miljøtiltak som innebærer en forbedring av 
situasjonen og fordi skytterlaget kan miste muligheten til å få gjennomført prosjektet. Nå er 
det usikkerhet om når og om det i det hele tatt vil bli mulig å få gjennomført et tiltak der.  
 
Det avhenger av om skytterlaget klarer å få til en finansiering av ny reguleringsplan og om en 
plan faktisk blir vedtatt uten at det kommer innsigelser.  
 



Anleggsavdelingen arbeider med høyeste prioritet for å finne et prosjekt som kan erstatte 
Begnadalen. Det gjennomføres befaringer i uke 3 med den hensikt å avklare dette. Foreløpig 
er situasjonen uavklart.  
 
Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 

Des – feb.: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept.  Byggestart (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør). 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 
Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 11/2021 
Emne: Skalerte figurer på 100/200 meter skytebaner for Stangskyting  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 9 og 11 

Ja 
Etablering av egne permanente anlegg for Stangskyting er for skytterlag flest en stor 
investering. I tillegg kommer normalt en betydelig andel egeninnsats. Feltutvalget ønsker at 
flere skytterlag tilrettelegger for trening og konkurranser i Stangskyting ved bruk av 
eksisterende baneanlegg. For å kunne arrangere dette mer relevant er det ønskelig med 
figurmateriell til Stangskyting som er tilpasset avstander på 100 og 200m. En bedre 
tilrettelegging for Stangskyting mot eksisterende elektronisk målmateriell vil også 
imøtekomme det varslede forbudet mot stålmål. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er i dag de færreste skytterlag som har egne anlegg for Stangskyting. Samtidig har en 
svært stor andel av skytterlagene elektroniske skiver på 200 og/eller 100 m. Elektroniske 
skiver for Stangskyting fungerer er i all hovedsak identiske med dagens baneskiver, og slik 
sett er Stangskyting på dagens utendørsbaner relativt enkelt å legge til rette for.  

Det er ikke noe i veien for å benytte ringskiven ved å definere en verdi som treffsone. 
Imidlertid er regelverket og tradisjonen slik at Stangskyting skal foregå mot 2 hold bestående 



av Småen- og kvartfigur. Utfordringen er at disse figurene er lite tilpasset størrelsesmessig 
på 100 og 200 m sammenliknet med de avstander som tradisjonelt benyttes. Forhåpentlig 
vis vil terskelen bli lavere og motivasjonen høyere for å tilrettelegge med trening og 
konkurranse i Stangskyting om figurstørrelsene blir tilpasset disse avstandene. Det er i dag så 
få 300m baner at det anses som lite relevant med tilpassede figurer for denne avstanden.  

For å oppnå mest mulig likhet med tradisjonell Stangskyting bør Småen tilpasses skyting på 
100 m og ¼ figur på 200 m. Samtidig er det gode grunner til at begge figurene skaleres til 
bruk på begge avstander. Særlig gjelder dette for 100 m der ungdomsskyttere kan trene mot 
relevante figurstørrelser på sin avstand. Skyting på 100 m muliggjør også trening med kaliber 
.22, noe som vil være kostnadsbesparende. I tillegg kan det være praktiske grunner til at 
skytingen bør foregå på sammen avstand, men mot to forskjellige figurer.  

Hvor mye figurene skal skaleres er en viktig vurdering. De kan ikke skaleres mer enn det som 
tilsvarer maksimalavstandene i regelverket (175 m for Småen og 250 m for ¼ figur). Videre 
synes det av bredde- og opplæringshensyn fornuftig å ikke legge seg helt opp mot 
maksavstandene. Det er slik sett ikke noe i veien for å benytte Småen i full størrelse på 100 
m og ¼ figuren tilsvarende på 200 m, noe som vil gi en moderat vanskelighetsgrad. Ønsker 
man derimot et opplegg som kan sammenliknes med det som møter skytterne på stevner 
flest må skivestørrelsene korrigeres. Her følger noen eksempler:   

Originale mål: 

 Småen figur: Høyde 30,5 cm, bredde 25 cm. 
 ¼ figur: Høyde 33 cm, bredde 49 cm. 

 
Småen figur skalert til 100 m: 

 Skalert tilsvarende avstand 130 m: Høyde 23,5 cm, bredde 19,2 cm. 
 Skalert tilsvarende avstand 150 m: Høyde 20,3 cm, bredde 16,7 cm. 

 
¼ figur skalert til 100 m: 

 Skalert tilsvarende avstand 200 m: Høyde 16,5 cm, bredde 24,4 cm. 
 Skalert tilsvarende avstand 220 m: Høyde 15 cm, bredde 22,3 cm. 
 Skalert tilsvarende avstand 240 m: Høyde 13,8, bredde 20,4 cm. 
 Til sammenlikning er har finfeltfigur mini ¼ målene: Høyde 10 cm, bredde 15 cm. 

Inkludert siktekanten er dette relativt identisk med eksemplet tilsvarende 220 m.  
 
Småen figur skalert til 200 m: 

 Skalert tilsvarende 130 m: Høyde 46,9 cm, bredde 38,5 cm. 
 Skalert tilsvarende 150 m: Høyde 40,1 cm, bredde 33,3 cm.  
 Til sammenlikning er størrelsen på figur B45: Høyde 45 cm, bredde 45 cm.  

 
¼ figur skalert til 200m: 

 Skalert tilsvarende 220 m: Høyde 30,0 cm, bredde 44,5 cm. 
 Skalert tilsvarende 240 m: Høyde 27,5 cm, bredde 40,8 cm. 



Et alternativ er å velge ut figurer blant dagens utvalg og godkjenne disse til Stangskyting på 
100 og 200m, men det vil ikke gjøre skytingen helt sammenliknbar med det som i dag 
normalt benyttes. Derfor foreslås å godkjenne en skalert figurstørrelse av hver figurtype på 
hvert hold med relativt moderat vanskelighetsgrad. I første omgang godkjennes figurene kun 
til Stangskyting, men på sikt kan det være aktuelt å godkjenne de til generelt bruk i 
feltskyting. KTS opplyser i denne sammenheng at så lenge dette blir approberte figurer i DFS 
vil det ikke medføre utviklingskostnader for DFS så lenge de kan selges kommersielt.  

Tilrettelegging for Stangskyting gjennom bruk av eksisterende permanente baneanlegg på 
100 og 200m vil være et tiltak som støtter opp om langtidsplanens hovedmål om økt 
lagsaktivitet. I tillegg er det i disse tider uvisst hvor lenge aktivitetene vil ha begrensinger 
som følge av smittereduserende tiltak knyttet til Covid-19. Det gjør det ekstra viktig med 
tilrettelegging slik at trening og konkurranser kan gjennomføres lokalt, derfor er det ønskelig 
at de foreslåtte skalerte figurene godkjennes til bruk i inneværende år.  

Feltutvalgets innstilling:   
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:   

Følgende figurer godkjennes til bruk i Stangskyting på 100- og 200 meters skytebaner i DFS: 

 Småen 100 m stangfigur (H 23,5 cm / B 19,2 cm). 
 ¼ 100 m stangfigur (H 15,0 cm / B 22,3 cm). 
 Småen 200 m stangfigur (H 46,9 cm / B 38,5 cm). 
 ¼ 200 m stangfigur (H 30,0 cm / B 44,5 cm). 

 
Administrasjonen gis fullmakt til å innarbeide vedtaket i regelverket. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  

Norges Skytterstyre ba videre om at Feltutvalget vurderer om disse godkjente figurene i 
Stang-skyting også bør godkjennes til feltskyting.   
 
 
  



 
Saksnummer: 12/2021 
Sak: Ny kommunikasjonsstrategi 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
I sak 35/2014 ble det vedtatt en ny omdømme- og merkevarestrategi. Den ble avledet med 
ny kommunikasjonsstrategi vedtatt i sak 84/2014. Bakgrunnen for arbeidet med omdømme -
og merkevarestrategien var arbeidet i Solli-utvalget, som medførte at vi fikk ny 
formålsparagraf i DFS.   
 
Kommunikasjonsstrategien skulle i prinsippet vare i 4 år fra 2014 til og med 2018. Arbeidet 
er imidlertid videreført gjennom Langtidsplanverket, sist nå i 2020. 
Saken ble tatt opp av administrasjonen for å orientere om status, og ble gitt føringer i 
arbeidet med en ny kommunikasjonsstrategi.    
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med en ny kommunikasjonsstrategi i DFS. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 

 

Saksnummer: 13/2021 
Sak: Coin til bruk i DFS 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Ja 
Det frivillige Skyttervesen har flere ulike sentrale hedersbevisninger. Disse er primært rettet 
mot tillitsvalgte i organisasjonen, og ikke mot andre interne og eksterne samarbeids-
partnere. Således er det naturlig å innføre noe som kan gis som en takk fra organisasjonen, 
til personer som har bidratt til å fremme skyttersak internt og eksternt i organisasjonen.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har jevnlig dialog og godt samarbeid med personer internt og eksternt i 
organisasjonen som ikke innehar tillitsverv. Dette kan være personer fra Forsvaret, media, 
samarbeidspartnere o.l. Flere ganger har det vært aktuelt å komme med en større grad av 
en formell takk, både for kortere og lengere samarbeid om prosjekter og andre samarbeid. 
Ofte har takken kommer i form av bøker og slipsnåler, og ikke en konkret gjenstand som 
symboliserer et formelt takk.   

Forvaret benytter seg av coin til formell takk i mange ulike sammenhenger.  

Administrasjonen ser det som naturlig at også DFS innfører en egen coin, spesielt med 
bakgrunn i vårt tette samarbeid og bånd til Forsvaret. Det skal være en noe lavere terskel å 
dele ut coinen, men det er viktig med klare retningslinjer for å ikke utvanne bruk av coinen. 



Utdelingsmyndigheten bør ligge hos Norges Skytterstyre, hvor generalsekretæren får 
fullmakt til å fatte utdeling. Det bør ikke ligge begrensning i antall coins som kan utdeles per 
år, men det er viktigere å utvise godt skjønn.   

Tilbud og pris 

 

Det er innhentet tilbud på egen coin fra MSO Studio AS, som blant annet leverer til flere 
avdelinger i Forsvaret. Coinen vi har fått tilbud på er i et tungt metall, slik at den ligger godt i 
hånden. Samme metall benyttes av Forsvaret. Videre er coinen preget med gull fasettkant og 
en myk emalje i sølv. Den vil være i 3D-utførelse for å gjøre den enda bedre. Vi foreslår at 
DFS’ logo fremkommer på både forsiden og baksiden, med «Det frivillige Skyttervesen» på 
forsiden og «Takk for innsatsen» på baksiden. 

Det vil tilkomme en engangskostnad på kr. 4 500,- ekskl. mva. i utarbeidelse av verktøy. 
Videre vil én coin ha følgende kostnad ut ifra antall bestilte: 

50 stk.:  kr 110 ekskl. mva. 

100 stk.: kr 95 ekskl. mva. 

200 stk.: kr 89 ekskl. mva. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å innføre en coin som takk for innsatsen der det ikke er aktuelt 
med tildeling av hedersbevisninger, med følgende retningslinjer for utdeling: 

DFS’ coin kan tildeles personer som har samarbeidet med DFS for å fremme skyttersaken 
gjennom ulike prosjekter og andre tiltak.  

Norges Skytterstyre bemyndiger generalsekretæren til å vurdere fortløpende tildeling, samt 
at styret selv kan tildele coin ved anledning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
  



Saksnummer: 14/2021 
Sak: Gjennomføring av Langtidsplan  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2021-2024 i sak 14. Det kom et endringsforslag fra 
Gauldal skyttersamlag, som ble vedtatt med 44 mot 12 stemmer: 
7.1 a) Organisasjonsutvikling: a) Andel kvinner og yngre representanter blant tillitsvalgte på 
alle organisasjonsnivå skal økes. 
 
Deretter ble Norges Skytterstyre sitt forslag, med endring fra Gauldal, enstemmig godkjent: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2021 – 2024 godkjennes.  
Fokusområde i langtidsplanen er lagsaktivitet. 
 
Administrasjonen ønsker å fortsette med rapportering av status for gjennomføring av tiltak i 
langtidsplanen gjennom en tiltaksplan. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete 
gjøremål og tidsfrister for disse.  
 
Rapportering til styret vil som tidligere skje på annethvert styremøte, der vi setter opp status 
for hvert tiltak. I og med at varamedlemmer skal delta på styrets januarmøte er det naturlig 
med en kort gjennomgang av status der.  
 
Den første tiltaksplanen får hovedfokus på når tiltakene i planen skal gjennomføres. Til neste 
møte vil administrasjonen legge fram forslag til tiltaksplan med frister. I dette møtet ønskes 
føringer fra styret på prioritering av tiltak. Prioriteringene er også viktige med tanke på 
søknad om prosjektmidler til Forsvarsdepartementet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gav føringer for prioritering av tiltak i langtidsplanen 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
  



Saksnummer: 15/2021 
Sak: DFS koronavettregler 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Siden forrige oppdatering av koronatiltak og koroanavettregler 12. februar, er det ikke gjort 
endringer fra Regjeringen som påvirker DFS koronavettregler. Regjeringen har varslet ny 
pressekonferanse med vurdering av tiltak fredag 19. februar. 

Vedtak: 
Generalsekretæren gis fullmakt til å foreta tilpasninger av DFS koronavettregler med 
bakgrunn i ev. endringer i smittevernsbegrensninger fra myndighetene. Disse tilpasningene 
skal være lojale til de anbefalinger som blir gitt fra myndighetene. Enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 16/2021 
Sak: B-sak: Lønns- og stillingsplan for Skytterkontoret
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Forrige gjennomgang av Skytterkontorets lønnsplan og stillingsinstrukser skjedde i 2016. I 
utgangspunktet tas en større gjennomgang per 8. år, med en ev. mindre revisjon hvert 4. år. 

Vedtak: 
Vedtak ført i B-protokoll. Enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 17/2021 
Sak: B-sak: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2020
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Personalhåndbok for Skytterkontoret ble vedtatt av Norges Skytterstyre i sak 101/2018. Det 
legges nå fram en mindre revisjon av håndboken. 

Vedtak: 
Vedtak ført i B-protokoll. Enstemmig vedtatt. 
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